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DO KRAJA GODINE JOŠ 200.000 BEZ POSLA 

 

 

 

MOKRA GORA – Inflacija će i u aprilu nastaviti da raste, očekuje se da će biti 14 

odsto na međugodišnjem nivou, tako da je nemoguće da Narodna banka Srbije 

ostvari svoj cilj projektovane inflacije na nivou od šest odsto za celu godinu, izja-

vio je saradnik Ekonomskog instituta Ivan Nikolić. 

 

Ostvarenje cilja bi značilo da cene uopšte ne rastu u narednih osam meseci, rekao je on na 

prezentaciji „Značaj poslovno-finansijske konsolidacije privrede za održivi razvoj Srbije“ na 

„Vivaldi menadžerskom forumu“ u Mokroj Gori. 

 

Nikolić je naglasio da nema naznaka bitnijeg ekonomskog oporavka, jer Srbija i dalje stag-

nira, dok se druge zemlje u regionu kreću uzlaznom linijom. Ocenjujući da ova vlada nema 

vremena za ekonomski zaokret, jer do sada nije uspela da sprovede strukturne reforme, on 

je dodao da je bolje da se što pre dobije nova vlada koja će imati snage za strukturne refor-

me. On je naglasio da se država skupo zadužuje, da je kamata 13-14 odsto, i da su zbog 

toga krediti privredi skupi što podstiče, između ostalog, inflaciju. 

 

Nikolić je podvukao i da rekonstruisana vlada ne može da napravi zaokret u ekonomiji, jer 

mnoge strukturne reforme godinama nisu uspeli da sprovedu. 

 

Vlasnik kompanije „BNM internacional“ Miodrag Babić tvrdi da je poslednji čas za poslovni 

zaokret u Srbiji. On je naglasio da je potrebno da se uključe sve stručne snage kako bi se 

obezbedio održivi razvoj zemlje. Babić je kazao da su rast industrijske proizvodnje od tri od-

sto, prerađivačke industrije od 3,9 odsto, izvoza od 24 i investicija od pet odsto u prošloj 

godini u senci inflacije, pada zaposlenosti i budžetske potrošnje. 
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Prema njegovim rečima, 2009. godine je industrijska proizvodnja bila na nivou od 45 odsto 

proizvodnje iz 1990, investicije su bile na nivou od 33 odsto, a BDP na 80 odsto nivoa iz 

1990. 

 

– Nelikvidnost preti da uzme danak privredi Srbije, a njeni ključni generatori su državna i 

javna preduzeća, trgovinski lanci i trgovina – kazao je predsednik kompanije „Metalac“ Dra-

goljub Vukadinović. 

 

On je ukazao da upravo zbog nelikvidnosti postoji opasnost da još 200.000 ljudi izgubi po-

sao, pa je neophodno uhvatiti se u koštac sa tim problemom. Vukadinović je predložio Vladi 

da napravi ekspertski tim koji će predložiti celishodno i dugoročno rešenje za nelikvidnost. 

Prema njegovim rečima, taj problem bi mogao da bude rešen i ukoliko bi bilo usvojeno za-

konsko rešenje koje predviđa da se za preduzeća koja imaju šansu da ostanu na tržištu na-

šao način za finansijsko restrukturiranje od pet godina, a država bi takođe trebalo da bude 

spremna da svoje poreske obaveze reprogramira na isti vremenski period. 

 

Osvrćući se na problem sive ekonomije, Vukadinović je naveo da treba biti dobronameran 

prema onima koji rade u sivoj zoni, i uvesti ih u legalne tokove, dodajući da se, takođe, mo-

ra raditi na zakonskoj regulativi, suzbijanju korupcije i poboljšanju efikasnosti sudstva. Vla-

snik „MK grupe“ Miodrag Kostić rekao je da država mora da obezbedi dugoročne izvore fi-

nansiranja ili subvencije da bi onima koji žele da investiraju, omogućila da uzimaju kredite 

uz otplatu na 10 do 15 godina. 

 

– To mora biti u rukama države, jer drugi taj novac nemaju – istakao je Kostić. On se proti-

vi formiranju razvojne banke, jer je, kako je rekao, nemoguće izbeći da ona bude pod poli-

tičkim uticajem. 

 

Kostić je naglasio da je bolje da država, umesto što prodaje „Telekom“, sada proda poljopri-

vredno zemljište, jer za njegov zakup može dobiti vrlo malo, i da novac od prodaje zemljišta 

stavi u Fond za razvoj i preko poslovnih banaka plasira ga privredi. 

 

Kostić je kazao i da Narodna banka Srbije i Ministarstvo finansija treba da usklade politiku i 

dodao „da se NBS ponaša kao da je centralna banka Švajcarske i da ne treba da sprovodi 

politiku žandara ili MMF-a, već da uskladi politiku sa Ministarstvom“. 



On je dodao da Srbija danas ima „rak ranu“ – spoljnotrgovinski deficit od 250 miliona evra 

mesečno. Ukazao je na to da se izvoz mora povećati jer više nema doznaka, zaduživanja i 

prodaje „starog srebra“. Kostić je kazao i da država treba da donese odluku da preduzeća 

koja su problem da na upravljanje ljudima koji znaju to da rade. 

 

Premijer će razmotriti sugestije 

 

Učesnicima „Vivaldi foruma“ pismo je uputio premijer Mirko Cvetković, koji je naveo da je 

poslovno-finansijska konsolidacija srpskih preduzeća jedan od važnih ciljeva u procesu oži-

vljavanja privrede u postkriznom periodu. Premijer je istakao da će s pažnjom razmotriti 

sve sugestije koje mu stignu sa foruma. 

 


